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جزئیات بیشتر درباره ساخت دوربین شیائومی 
۱۲S Ultra با همکاری لایکا 

شیائومی با همکاری لایکا گوشی هوشمند 
۱۲S Ultra را با سنســور تصویر ۱ اینچی 
و اپتیک Summicron به بازار عرضه خواهد 
کرد.  شــرکت  شیائومی و لایکا دوباره برای 
نمایش یک نســخه مفهومی از این گوشی 
با آداپتور لنز لایکا همکاری دیگری را شروع 

کرده است.
۱۲S Ultra از نظر دوربین بســیار عجیب و غریب 

اســت، دوربین اصلی ۵۰.۳ مگاپیکسلی آن سنسور یک اینجی IMX989 با لنز ۲۳ میلی 
متری F۱.9 دارد و دوربین های ۴8 مگاپیکسلی فوق عریض و تله فوتو آن هم سنسورهای 

IMX۵86 دارند.
این سیستم دوربین تثبیت کننده اپتیکال تصویر همراه با قابلیت  ذخیره ۱۰ بیتی RAW تصاویر 
را دارد. در واقــع لایکا دانش اپتیک خود را همراه با فناوری پردازش تصویر و رنگ برای این 

گوشی به ارمغان آورده است.
آرایه دوربین پشتی یک سنسور از نوع ۱ اینچی در مرکز در پشت شیشه یاقوت کبود محافظ 
دارد. لنز دوربین که Leica M Mount اســت و از طریق یک آداپتور به بدنه گوشــی 
 هوشــمند متصل می شود و در نتیجه نوعی هیبرید تلفن/دوربین مانند سری QX سونی یا

 Alice Photogram ایجاد می شود. بعید است این گوشی مفهومی به صورت انبوه تولید 
شود اما دست کم برای تبلیغ شیائومی خیلی سر و صدا خواهد کرد.

 اجرای فیبرنوری منازل
 به منظور ایجاد شهر هوشمند در اردکان

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان 
یزد بر همکاری و تعامل همه دســتگاه های 
اجرایی اردکان به ویژه شــورای اســلامی 
شــهر و شــهرداری به منظور تسریع در 
اجرای طرح ملی فیبرنوری منازل و کسب و 

کارها)FTTH( در شهر اردکان تاکید کرد.
محمدرضا پاکدل مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
این استان در نشست بررسی اجرای پروژه ملی توسعه 

شبکه پرسرعت ثابت  مبتنی بر فیبر نوری، که با حضور فرماندار اردکان، معاون عمرانی فرماندار، 
رییس شورای شهر اردکان و مدیر عامل شرکت پیشگامان توسعه ارتباطات برگزار شد، با اشاره 
به شــروع پروژه توسعه شبکه پرسرعت ثابت  مبتنی بر فیبرنوری، بعنوان یکی از پروژه های 
مهــم وزارت ارتباطات در دولت مردمی، اجرای طرح ملی فیبرنوری منازل و کســب و کارها 

)FTTH( در شهر اردکان را منطبق با طرح توسعه شبکه ملی اطلاعات دانست.
 وی تصریح کرد: ارائه ســرویس FTTH توسط دو اپراتور پیشگامان و مخابرات در شهر 
اردکان، زمینه دسترسی به سرویس با کیفیت و رقابتی را فراهم خواهد کرد و علاوه بر این، با 
کاهش تقاضا روی سرویس موبایل، ضمن بهبود کیفیت شبکه ۴G مردم اردکان طعم شیرین 

فناوری را بیش از پیش خواهند چشید.
سبزواری فرماندار اردکان، با تشکر از حمایت های انجام شده توسط وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات به منظور توسعه شبکه ملی اطلاعات اظهار کرد: به منظور تسریع در اجرای این پروژه 
ملی در شهر اردکان تلاش خواهیم کرد با انجام هماهنگی های لازم و تعامل و همکاری همه 
جانبه دستگاه های اجرایی شهرستان، خصوصاً شهرداری و شورای اسلامی شهر اردکان، اجرای 

فاز نخست این پروژه به زودی عملیاتی شود.
سپس، نوریان رییس شورای اسلامی شهر اردکان، ضمن تشریح نیاز های توسعه شبکه پر 
سرعت به منظور ایجاد شهر هوشمند، اظهار کرد: شورای اسلامی شهر و شهرداری اردکان برای 

سرعت بخشیدن به این پروژه آماده همکاری است.

 سفر کپسول باری به ایستگاه فضایی
 با اختلال مواجه شد

کپسول سیگنوس شرکت نورتروپ گرومن 
که دیروز به فضا ارسال شد اکنون با مشکلی 
روبرو شــده و یکی از پنل های خورشیدی 
آن باز نشده اما تیم پروژه معتقدند این امر 
اختلالی در ماموریت ایجاد نمی کند. به نظر 
می رسد سفر کپســول باری که قرار بود به 
ایستگاه فضایی بین المللی برود، طبق برنامه 

پیش نمی رود.
یک موشک آنتارس کپسول باری رباتیک سیگنوس متعلق به شرکت نورتروپ گرومن حامل 
۴.۱ متن بار را از ایالت ویرجینیا به ایستگاه فضایی بین المللی برد. کپسول حامل مواد غذایی و 

ذخایر دیگر برای فضانوردان ساکن در ایستگاه فضایی بین المللی است.
عملیات پرتاب کپســول به راحتی انجام شد اما پس از جدا شــدن آن از موشک آنتارس با 

مشکلاتی روبرو شد و فقط یکی از ۲ پنل خورشیدی آن باز شد.
اعضای تیم ماموریت سعی دارند این مشکل را برطرف کنند اما ممکن است کپسول سیگنوس 
بتواند انرژی مورد نیاز برای رسیدن به ایستگاه فضایی بین المللی تا 9 نوامبر را داشته باشد و اصلًا 

نیازی به انجام اصلاحات نباشد.
مقامات ناسا در یک آپدیت کوتاه در این باره نوشتند: نورتروپ گرومن گزارش داده سیگنوس 
برق کافی برای رسیدن به ایســتگاه فضایی بین المللی در روز چهارشنبه را دارد و می تواند 

ماموریت اولیه خود را تکمیل کند. ناسا مشغول ارزیابی این امر و تنظیمات مورد نیاز است.
کپسول سیگنوس سنگین ترین محموله این شرکت را به ایستگاه فضایی بین المللی می 
برد. طبق اطلاعات موجود کپسول حاوی ۱6۳۷ کیلوگرم ذخار، ۱۰۷۷ کیلوگرم سخت افزار، 
8۵۰ کیلوگرم تجهیزات علمی، 66 کیلوگرم تجهیزات پیاده روی فضایی و ۷8 کیلوگرم منابع 

رایانشی است.
 BioFabrication یکی از ابزارهایی همراه محموله به فضا می رود، چاپگر سه بعدی به نام
Facility است که برای چاپ بافت های شبیه اعضای بدن در میکرو گرانش طراحی شده 

است.

فروش جاسوس افزار در یونان ممنوع می شود
 یونان پس از گزارش یــک روزنامه درباره 
شنود بیش از ۳۰ نفر از وزیران و بازرگانان 
با استفاده از بدافزار تلفن همراه توسط دولت 
این کشور، به زودی فروش جاسوس افزار را 

ممنوع خواهد کرد. 
فهرســتی از افرادی که تلفن همراه آنهــا به بدافزار 
پریدیتور آلوده شــده است، روز یکشنبه توسط روزنامه 
چپگرای داکیومنتو منتشر شد. این خبر به نقل از دو منبع 

آگاهی منتشر شد که از طرف دولت در این شنود، نقش داشتند. نخست وزیر یونان اعلام کرد 
این گزارش بی پایه و اساس است و هیچ مدرکی از دست داشتن دولت در شنود ارائه نمی دهد. 
سخنگوی دولت هم اعلام کرد دولت یونان جاسوس افزاری خریداری یا استفاده نکرده است و 
مقامات قضایی درباره گزارش مذکور تحقیق خواهند کرد. وی به خبرنگاران گفت: دولت به زودی 
لایحه ای را به پارلمان برای ممنوعیت فروش جاسوس افزار ارائه می دهد. ما اجازه نمی دهیم هیچ 

شکی و تردیدی در این باره باقی بماند که جامعه یونان را مسموم کند.
گزارش داکیومنتو رسوایی شنود که باعث برانگیخته شدن خشم سیاسی در یونان شده است 
را وارد مرحله جدیدی کرد. همزمان، اتحادیه اروپا در حال بررســی دقیقتر اســتفاده و فروش 

جاسوس افزار است.

مخالفت آلمان با فروش کارخانه تراشه به چینی ها
دولت آلمان احتمالا مانع خرید کارخانه تراشه 

الموس توسط چینی ها می شود. 
وزارت امور اقتصادی آلمان در حال بررســی فروش 
کارخانه تولید تراشــه الموس به شــرکت ســوئدی 
ســیلکس اســت که زیرمجموعه گروه چینی سای 

میکروالکترونیکس است.
شرکت الموس اعلام کرد این توافق احتمالا در یک 
تحول جدید، ممنوع خواهد شــد. وزارت اقتصاد تا روز 

دوشنبه به دو طرف اعلام کرده بود این معامله به احتمال زیاد تایید می شود اما اکنون به آنها 
اطلاع داده است معامله مذکور احتمالا در جلسه 9 نوامبر هیات دولت، ممنوع خواهد شد.

الموس اعلام کرد در حال بررسی اقدامات بیشتر پس از دریافت ارزیابی نهایی است. الموس 
نیمه رســاناها به خصوص قطعات مورد اســتفاده صنعت خودرو را طراحی، تولید و به فروش 

می رساند.

اخبار کوتاه 

قرار است طبق آیین نامه حمایت از کسب و کارهای 
اقتصاد دیجیتال، کاربرانی که کسب و کارهای آن ها 
در پلت فرم های داخلی احزار هویت شده باشند و 
سابقه مالیاتی ندارند تا سقف دو میلیارد تومان از 

مالیات معاف شوند. 
کسب و کارهای دیجیتال پس از محدود شدن دو پلت  فرم 
خارجی طی ماه گذشــته با مشکلاتی رو به رو شدند و همین 
امر سبب شــد وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات حمایت از 
این نوع کســب و کارها را در دســتور کار خود قرار دهد و به 
آن توجه ویژه ای کنــد، به گونه ای که روند تدوین و تصویب 
طرحی حمایتی با شرایط پیش آمده برای دو پلت فرم خارجی 

تسریع پیدا کرد.
آیین نامه حمایت از کسب و کارهای دیجیتال اخیرا رونمایی 
شــد که ۱۴ ماده و ۳۰ نوع حمایت دولتی دارد و مواردی مانند 
حمایت های تبلیغاتی از ســکوها و کسب و کارهای مشمول، 

خدمات پستی، حمایت های مالیاتی را شامل می شود. 
در بخش حمایت های تبلیغاتی از سکوها و کسب و کارهای 
مشمول اعلام شده کاربرانی که در پلت فرم های داخلی فعالیت 

می کنند از مزایایی مانند تخفیف حداکثری در هزینه تبلیغات در 
دستگاه های دولتی، فراهم کردن زمینه تبلیغ و معرفی سکوها 
توسط دستگاه های دولتی، تخفیف حداکثری تبلیغات در صدا 
و سیما، برنامه سازی برای معرفی کسب و کارها جهت جذب 
دنبال کننده، اختصاص بسته ویژه تبلیغات پیامکی به کسب 
و کارهای مشــمول، ارائه بسته های تبلیغاتی رایگان توسط 
پلت فرم های تأیید شده جهت جذب دنبال کننده برای کسب 
و کارها و ممنوعیت تبلیغ سکوهای خارجی در برنامه های صدا 

و سیما برخوردارند.
در بخشی دیگر این آیین نامه به سکوهای مشمول و تأیید 
شــده تخفیفی هم در حوزه خدمات پستی ارائه می شود که 
 کاربران کســب و کارهای دیجتال می توانند از آن اســتفاده 

کنند.
اما برای کاربرانــی که در پلت فرم های داخلی فعالیت کنند، 
حمایت های ویژه ای در زمینه مالیاتی درنظر گرفته شده است 
که می توان به مواردی مانند معافیت مالیاتی تا سقف حدود دو 
میلیارد تومان درآمد در ســال برای کسب و کارهایی که فاقد 
سابقه مالیاتی هستند، تخفیف مالیاتی برای کسب و کارهای 

دارای پرونده مالیاتی و قبول هزینه های راه اندازی و توســعه 
کسب و کار و سکوهای مشمول به عنوان هزینه قابل قبول 

مالیاتی، اشاره کرد.
بر این اســاس موضوع قابل توجه این است که یک امتیاز 

ویژه برای کسب وکارها و افرادی که در پلت فرم داخلی فعالیت 
می کنند و آن ها تا دو سال از پرداخت مالیات، معاف شده اند. در 
این آیین نامه سه بند به بخش معافیت و حمایت های مالیاتی 
اختصاص دارد؛ وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در این باره 

گفته بود برای کسب و کارهای مشمول فاقد سابقه مالیاتی، 
معافیت مالیاتی تا سقف حدوداً دو میلیارد تومان درآمد در سال 

در نظر گرفته شده است.
طبق این آیین نامه، تخفیف مالیاتی برای کسب و کارهای 
مشمولی که دارای پرونده مالیاتی هستند، در نظر گرفته شده 
و بر این اساس، اگر کسب وکاری دارای پرونده مالیاتی باشد در 
صورت فعالیت در پلت فرم های داخلی از تخفیف های مالیاتی 

برخوردار خواهند شد.
در یکــی دیگر از بندهای بخش مالیات به قبول هزینه های 
راه اندازی و توسعه کسب و کار و سکوهای مشمول به عنوان 
»هزینه قابل قبول مالیاتی« اشــاره شــده است.طبق اعلام 
وزیر ارتباطات، وقتی هزینه های مربوط به توسعه و راه اندازی 
پلت فرم های مشمول حمایت، به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی 
پذیرفته شــده است یعنی می توان آن را از بدهی های مالیاتی 

پلت فرم  کسر کرد.
جزییات این حمایت هنوز اعلام نشده و قرار است ضوابطی 
تعیین شود که براســاس آنها مشخص شود کدام پلت فرم ها 

مشمول خواهد شد.

جزئیاتی از معافیت مالیاتی دو میلیاردی کسب و کارهای اینترنتی

وزیــر ارتباطات با اشــاره بر ضرورت 
پوشــش ارتباطی با کیفیت مسیر عبور 
کاروان های راهیان نور، بر برنامه ریزی 
برای ارتقای کیفیت ارتباطی استان های 

گردشگرپذیر شمال کشور تاکید کرد.
عیسی زارع پور در ادامه دیدارهای هفتگی خود 
با نمایندگان مجلس، روز )دوشنبه( با محمد کعب 
عمیر نماینده مردم شوش، الهام آزاد نماینده مردم 
نائین، خور و بیابانک، حسین رئیسی نماینده مردم 

میناب، رودان، جاسک و ســیریک، علی اصغر باقرزاده نماینده مردم بابلسر و 
فریدون کنار و رمضان علی سنگدوینی نماینده مردم گرگان و آق قلا به صورت 

مجزا دیدار و گفت وگو کرد.
زارع پــور وزیر ارتباطات در این دیدارها با اشــاره به رویکرد وزارت ارتباطات 
در حمایت از کسب وکارها و رونمایی از طرح حمایت از کسب وکارهای اقتصاد 
دیجیتال کشــور، تأکید کرد: در ایام اخیر با توجه به محدودیت ایجاد شــده، 
تمام تلاش وزارت ارتباطات فراهم کردن بســتر لازم برای برقراری با کیفیت 
سرویس های داخلی بود، به گونه ای که خوشبختانه هیچ سرویس داخلی در این 

مدت قطع یا مختل نشد.
همچنین در این جلســات وزیــر ارتباطات با 
بررسی جزئیات وضعیت ارتباطی روستاهای حوزه 
انتخابیه نمایندگان، به صورت تصادفی با تعدادی از 
روستاییان این مناطق تماس گرفت تا نظر مردم 
روستاهای مورد نظر در مورد کیفیت ارتباطات این 

مناطق را مورد ارزیابی قرار دهد.
زارع پور با اشــاره بر ضرورت پوشش ارتباطی با 
کیفیت مناطق دارای یادمان دفاع مقدس و مسیر 
کاروان های راهیان نور، بر برنامه ریزی برای ارتقای کیفیت ارتباطی استان های 

گردشگرپذیر شمال کشور تاکید کرد.
وی در بررسی جزئیات ارتباط روستاهای حوزه انتخابیه نمایندگان حاضر در 
جلسات، در مورد روستاهایی که شبکه ارتباطی آنها از کیفیت مناسبی برخوردار 
نبود، دستور ویژه ای را برای به بررسی علت آن و ارتقای کیفیت این روستاها 
صادر کرد. در یک مورد نیز با دستور وزیر ارتباطات تیمی از حوزه توسعه ارتباطات 
 روســتایی با قید فوریت برای بررســی میدانی و رفع مشکل به منطقه اعزام

 می شود.

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد:  این 
روزها شاهد اســتانداردهای دوگانه از سوی غربی ها هستیم 
اما نقاب از چهره آنها افتاد و همــه آن روی دروغگوی غرب را 

شناختند.
به گزارش ایســنا، علیرضا ســلیمی در تذکری شفاهی جریان جلسه علنی 
نوبــت دوم امروز مجلس بیان کــرد: ما در زمان بررســی لایحه بودجه در 
مجلس مصوبه ای در خصوص ۱۵ درصد حقوق مدنی داشــتیم. متاســفانه 
علــی رغم اینکه باید جــداول تبصره های بودجه تابع حکم مجلس باشــد 
معلوم نیســت چرا جدول تغییر کرده و با مصوبه مجلس مطابقت ندارد. دلیل 
 این تغییر در جدول برای ما روشــن نیست و اکنون این جدول وجهه قانونی

 ندارد.
 اکنون همه سوالشان این است که 6۰۰۰ میلیارد تومان درآمدی که دیده شده 
مصارف آن در جدول کجا است؟ زمانی این موضوع در قانون برنامه ششم دیده 
شده بود و گفتند باید در بودجه بیاید. حال که امسال در لایحه بودجه دیده شده 

چرا جدول را تغییر دادند؟
وی در ادامه اظهار کرد: آقای میرکاظمی در جلسه گفتند که مجلس باید تصمیم 

بگیرد. تصمیم مجلس در بودجه کاملا مشخص است. از سوی دیگر منابعی که 
برای تولید مسکن در بودجه پیش بینی شده است هنوز واریز نگشته است. دلیل 
آن نیز باید مشخص شود. اجماع قانون یکی از وجوه حفظ شأن مجلس است. 
اگر قرار باشــد مجلس مصوبه ای داشته باشد و آن دستکاری شده و یا اجرایی 

نگردد آیا بهتر نیست مجلس را تعطیل کنیم؟
نماینده مردم محلات در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: استانداردهای 
دوگانه ای از طرف غرب این روزها شنیده می شود مانند شکنجه خوب و شکنجه 
بد، تحریم خوب و تحریم بد، ترور خوب و ترور بد، چقدر غربی ها وقیح هستند. 
امروز نقاب از چهره آنها افتاد و همه آن روی غرب را دیدند. شــعار آزادی سر 
می دهند اما در این مدت ۴۰ هزار دروغ گفته اند، چهره دروغگویی غرب مشخص 

شد.
عبدالرضا مصری که ریاست جلسه علنی مجلس را بر عهده داشت در پاسخ 
به تذکر وی بیان کرد: رئیس کمیســیون برنامه و بودجه آقای حاجی بابایی 
باید رئیس سازمان برنامه و بودجه را دعوت کرده و این موضوع را دنبال کند. 
 باید مشــخص گردد که 6۰۰۰ میلیارد درآمد حاصل از معادن در کجا صرف 

می شود؟

 وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات با 
تقدیر از »صادق عباســی شاهکوه«، در 
حکمی ســید محمدامین آقامیری را به 
سمت معاون وزیر و رئیس سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی منصوب کرد. 
همچنین عباسی شاهکوه به عنوان مشاور وزیر و 
مجری طرح توسعه فیبر نوری منازل و کسب وکارها 
و »مهدی چمن زاد« به سمت عضو هیات مدیره 
شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران منصوب 

 MBA شدند.آقامیری دارای مدرک دکتری مدیریت، کارشناسی ارشد مدیریت
و کارشناسی مهندسی برق هر سه از دانشگاه صنعتی شریف است. وی پیش از 
این معاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات بود. آقامیری بیش از ۱۵ سال سابقه 
فعالیت در بخش خصوصی و شرکت های فناور و دانش بنیان و راهبری تولید و 

توسعه محصولات فناورانه را در کارنامه خود دارد.
همچنین صادق عباسی شاهکوه دارای مدرک دکتری مهندسی مخابرات از 
دانشگاه بریستول انگلستان و کارشناسی ارشد مهندسی مخابرات از دانشگاه 
صنعتی شریف است. وی پیش از این معاون وزیر و رئیس سازمان تنظیم مقررات 

و ارتباطات رادیوئی بود. مدیرعامل شرکت ارتباطات 
زیرساخت، معاون بررسی های فنی و صدور پروانه 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، معاون 
فنی و امور بین الملل ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی، رئیس دانشکده علمی کاربردی 
پســت و مخابرات و رئیس پژوهشکده فناوری 
ارتباطات از جمله مهمترین سوابق و مسوولیت های 
وی در بیش از ۲8 سال فعالیت در وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات است.همچنین وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات ضمن تقدیر و تشکر از خانم »مرادی«، در حکمی مهدی چمن 
زاد را به سمت عضو هیات مدیره شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران 
منصوب کرد. مهدی چمن زاد دارای مدرک کارشاسی ارشد مدیریت سیستم ها 
و بهره وری از دانشگاه صنعتی امیرکبیر است. وی دارای سوابق متعدد مدیریتی 
از قبیل عضو هیات مدیره و معاون سازمان منطقه آزاد کیش، مدیرعامل و عضو 
هیات مدیره شرکت تدبیر مشاور طرح، مدیرعامل و عضو هیات مدیره بندر و 
فرودگاه کیش، مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره شرکت استیل آذین ایرانیان 

و مدیرعامل موسسه توسعه کارآفرینی حکمت است.

خریــداران ژاپنی که ســال ها از خرید 
جدیدترین گجت ها استقبال می کردند، 
با سقوط ارزش ین، دیگر قادر به خرید 
مدل های جدید آیفون نیســتند که این 
باعث رونق خرید و فروش گوشی های 

دست دوم اپل شده است. 
ســقوط ارزش ین به پایین ترین رکورد ۳۲ ساله 
در برابر دلار آمریکا، قدرت خرید مصرف کنندگان 
ژاپنی را کاهش داده و باعث تغییر الگوهای خرید 

در سومین اقتصاد بزرگ جهان شده است. ناظران صنعت می گویند با افزایش 
سایت های حراجی آنلاین، خریداران ژاپنی تمایل بیشتری برای خرید گوشی های 

دست دوم پیدا کرده اند.
اپل در ماه ژوییه قیمت مدل استاندارد آیفون ۱۳ را حدود یک پنجم افزایش داد. 
مدل استاندارد آیفون ۱۴ با این که قیمت آمریکایی آن در ۷99 دلار ثابت مانده، 
بیش از ۲۰ درصد گرانتر از آیفون ۱۳ در ژاپن عرضه شــده است. هرچند دلار 
آمریکا امسال در برابر ارزهای بزرگ جهانی صعود کرده اما ین آسیب بیشتری 

دیده و ۲۲ درصد نزول کرده است.
اپل درباره این گزارش اظهارنظر نکرد اما ماه گذشته در یک اظهارنامه سالانه 
اعلام کرد که فروش ژاپن در سال منتهی به ۲۴ سپتامبر به دلیل افت ارزش ین، 

9 درصد کاهش پیدا کرده است.
لوکا مائســتری، مدیر مالی اپل ماه گذشته به 
تحلیلگــران تصدیق کرد کــه دلار قوی، باعث 
افزایش قیمت بعضی از محصولات این شرکت در 
بعضی از کشورها شده اما فروش اپل در اندونزی، 
ویتنام و بازارهای دیگری که با چالش های ارزی 

روبرو هستند، رشد دو برابری داشته است.
طبق آمار شرکت تحقیقات بازار فناوری انستیتوی 
تحقیقات ام ام، فروش تلفن های هوشمند دست 
دوم در ژاپن سال مالی گذشته، حدود ۱۵ درصد رشد کرده و به رکورد ۲.۱ میلیون 
دستگاه رسید. حتی پس از افزایش قیمت، آیفون ۱۴ که در ژاپن فروخته می شود، 
با در نظر گرفتن مالیات، همچنان ارزان ترین قیمت را در میان ۳۷ کشور دارد. 
افت بیشتر ارزش ین ممکن است باعث شود اپل دوباره قیمت ها را بالا ببرد و 
احتمالا سهم ۵۰ درصدی این شرکت از بازار تلفن هوشمند ژاپن کمتر می شود.

به گفته دایسوکه اینو، مدیر شرکت بیلانگ که زیرمجموعه شرکت بازرگانی 
ایتوچو است، قیمت جدیدترین مدلهای آیفون از ۱۰۰ هزار ین شروع می شود که 

مرز روانی بزرگی برای بسیاری از خریداران است.
بسیاری از مردم ژاپن معمولا در خرید اقلام دست دوم از جمله دستگاههای 

الکترونیکی، محتاط بودند اما وضع اکنون فرق کرده است.

 ضرورت پوشش ارتباطی با کیفیت 
در مسیر عبور کاروان های راهیان نور

 اگر قرار باشد مجلس مصوبه ای داشته باشد 
و اجرایی نشود تعطیل کنیم

وزیر ارتباطات تاکید کرد؛

 رئیس جدید سازمان
 تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی معرفی شد

بازار آیفون های کارکرده در ژاپن داغ شد

با حکم وزیر ارتباطات:

ربات انسان نمای »آمکا« تا سال آینده می تواند راه برود 
ربات »آمکا« در ویدئوی جدیدی، از آماده ســازی 
نخســتین نمونه از پای جدید خــود خبر داد که 

می تواند به او در راه رفتن کمک کند.
ربات »آمکا« با حرکات و حالات چهره واقعی و ترسناک خود، 
به عنوان پیشرفته ترین ربات انسان نما در جهان معرفی شده 
است، اما اگر این ویژگی ها به اندازه کافی چشمگیر نبوده است، 

باید گفت که شاید او به زودی بتواند راه برود.
مهندسان شرکت »انجینییرد آرتز” در حال کار کردن روی 
نخستین نمونه پای آن هستند که احتمالا ظرف یک سال آینده 

آماده می شود.
آمکا در ویدئویی گفت: من نمی توانم راه بروم، اما نخســتین 
نمونه پا را در آزمایشگاه انجینییرد آرتز دیده ام. طراحی پا های من 
از ربات »بایرون” )Byrun( الهام گرفته شده و در آزمایشگاه 
انجینییرد آرتز ابداع شــده است. این پا، ویژگی های مکانیکی 

منحصربه فردی دارد که به آن امکان می دهند تا بدون نیاز به 
انرژی زیادی راه برود.

 انجینییرد آرتز گفت: بایرون یک ربات پدالی با طراحی موازی 
الکتریکی-پنوماتیکی منحصربه فرد است.

آمکا طی فرآیند پرسش و پاسخ گفت: نخستین نمونه پا ها 
از آلومینیوم و پلاستیک ساخته شده اند. همچنین، آمکا در این 
ویدئو گفت که سس کچاپ را به سس مایونز ترجیح می دهد، 

زیرا طعم تندتر و اسیدی تری دارد.
یک مهندس در این ویدئو، به طرز عجیبی پرسید که اگر آمکا 
در امتداد صخره بدود و در حال سقوط کردن باشد، در دریاچه 
سس کچاپ می پرد یا سس مایونز. آمکا یک بار دیگر گفت که 
سس کچاپ را انتخاب می کند، زیرا طعم آن را ترجیح می دهد. 
آمکا افزود: ما می توانیم به دریاچه کچاپ برویم، زیرا من طعم 

آن را ترجیح می دهم.

این ربات خاطرنشان کرد که ماه اکتبر، ماه مورد علاقه او است، 
زیرا او از دمای خنک تر لذت می برد. همچنین، او دوست دارد 

تاریخ و فرهنگ پاریس را نیز بررسی کند.
انجینییرد آرتز که خود را پیشرو طراحی و ساخت ربات های 
انسان نمای مخصوص سرگرمی در بریتانیا می نامد، سال گذشته 

آمکا را در یوتیوب با هیجان زیادی رونمایی کرد. بســیاری از 
بینندگان، تعجب خود را از واقعی بودن و شبیه بودن این ربات 

به انسان ابراز کردند.
 انجینییرد آرتز، هزینه ســاخت این ربات را فاش نکرده، زیرا 
هنوز در حال توســعه است. این شرکت امیدوار است که آمکا 
نگاهی اجمالی به آینده را به مردم ارائه دهد، زیرا نماینده خط 

مقدم فناوری انسان-رباتیک است.
این شرکت در وب سایت خود اعلام کرد: آمکا که به طور ویژه 
به عنوان پلتفرمی برای توسعه فناوری های رباتیک آینده طراحی 
شده، یک پلتفرم کامل از ربات انسان نما برای تعامل انسان و 
ربات است. تمرکز ما بر ارائه فناوری های نوآورانه است که قابل 

اعتماد، مدولار، قابل ارتقا و قابل توسعه آسان هستند.
انجینییرد آرتز در سال ۲۰۰۵ شکل گرفت و نخستین ربات آن 
موسوم به “Thespian”، یک ربات مکانیکی برای صحنه 

بود. از دیگــر ربات های آن می توان به ربات بایرون با قابلیت 
پیاده روی اشاره کرد.

 این شرکت در وب سایت خود نوشت: به منظور ایجاد یک ربات 
پایدار و ایمن با قابلیت پیاده روی، ما از یک اتصال دو مفصلی 
مفصل ران و زانو در کنار حسگر های نیروی پیشرفته استفاده 
کردیم تا به حفظ مرکز جــرم آن در یک مکان ثابت کمک 
کنیم. همچنین، ما باید در نظر می گرفتیم که بالاتنه چگونه 
بر تعادل ربات تاثیر می گذارد و ترکیبی را به موازات عضلات 
پنوماتیک برای ایجاد مفاصل سریع، قوی و دقیق روی ربات 
استفاده می کردیم. در حوزه رباتیک همیشه چالش هایی وجود 
دارد که باید با آن مواجه شد و ما همیشه آماده نوآوری برای غلبه 
بر این چالش ها هستیم. ما از دیدن ربات هایی که در خیابان های 
بزرگ راه می روند، خیلی دور هستیم، اما بایرون کمک کرد تا 

این آینده را یک درجه به جلو ببریم.

آخرین جزئیات  از رجیستری گوشی های 
آیفون ۱۴ اعلام شد

سخنگوی انجمن واردکنندگان موبایل، 
در خصوص آخرین جزئیات رجیستری 
گوشی های آیفون ۱۴ توضیحاتی را 

ارائه داد.
آقای محمدرضا عالمان گفت: در حال حاضر 
تکلیف رجیســتری این گوشــی هنوز معلوم 
نیست اما شنیده شده که ابتدای آذرماه درباره ی 
رجیستری این مدل گوشی تصمیم گیری می شود.
او گفت : امیدواریم مشــکل رجیســتری این 

گوشی ها حل شود چون دلیل منطقی رجیستر نشدن آن را به ما نگفته اند. هنوز ابهام داریم که چرا آیفون 
۱۳ رجیستر می شود اما ۱۴ نمی شود. پیش بینی  می شود که تا کنون حدود ۱۰۰ تا ۱۵۰ هزار گوشی آیفون 
۱۴ در بازار به فروش رسیده باشد، حتی اگر فرض را بر این بگیریم که ۱۰ هزار تا از این مدل گوشی 
موبایل دست مردم است، یعنی با ۱۰ هزار کاربری مواجه هستیم که هم به لحاظ مالی و هم به لحاظ 

اعتماد آسیب جدی دیده اند.
سخنگوی انجمن واردکنندگان موبایل گفت:رجیستری آیفون ۱۴ نه فقط برای واردکنندگان عمده بلکه 
کسانی که این گوشی را برای مصرف شخصی خریده و به صورت مسافری وارد کرده اند هم تبدیل به 
دردسر شده است. در حال حاضر با اینکه گوشی ها در گمرک ارزش گذاری شده اند اما نمی شود هزینه ای 
برای آن پرداخت کرد و درنتیجه امکان استفاده هم از آن ها نیست. سامانه همتا هفته گذشته اعلام کرد که 
کلیه ی گوشی های آیفون ۱۴ بازار قاچاق هستند و به واحدهای صنفی توصیه کرد تا زمان تعیین تکلیف 

آن ها از واردات و فروش این گوشی ها خودداری کنند.

 یارانه تجاری  سازی 
امسال فعال می شود 

معاون فناوری و نوآوری وزیر علوم گفت: 
دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی اگر 
از شرکت های دانش بنیان خرید انجام 
دهند، در قالب یارانه تجاری سازی به 

آن ها کمک خواهیم کرد.
دکتر علی خیرالدین در نشست معاونان پژوهش و 
فناوری دانشگاه ها، پژوهشگاه ها، مراکز و مؤسسات 
پژوهش و فناوری و پارک های علم و فناوری که 
با محوریت »برنامه های هفته پژوهش و فناوری 

سال ۱۴۰۱« به صورت مجازی برگزار شد، اظهار کرد: امسال ضرورت دارد که به نوعی با شعار »امید به 
آینده و ایجاد نشاط و امیدواری در دانشگاه ها« هفته پژوهش و فناوری را جلو ببریم.وی به بحث یارانه 
تجاری سازی اشاره کرد و افزود: امسال یارانه تجاری سازی را در راستای برنامه های B۲B فعال می کنیم 
و دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی اگر از شرکت های دانش بنیان خرید انجام دهند، تا سقف هر قرارداد 
۴۰۰ میلیون تومان در قالب یارانه تجاری سازی به آنها کمک خواهیم کرد که پارک علم و فناوری دانشگاه 
تهران متولی آن است. )»Business to Business« یا »B۲B« یک مدل کسب وکار است که در 
آن یک سازمان تجاری، محصولات و خدمات خود را به یک سازمان تجاری دیگر می فروشد.(خیرالدین 
تصریح کرد: در هفته پژوهش و فناوری فضای مناسب نمایشگاهی برای دانشگاه ها و پارک های علم و 
فناوری ایجاد می کنیم و امیدواریم با پشتیبانی شما دوستان به نحو مطلوب برگزار شود.وی در ادامه سخنان 
خود خواستار آن شد تا در برنامه ریزی و پیاده سازی هفته پژوهش و فناوری در استان های مختلف کشور از 

اعضای هیئت علمی، دانشجویان و دانش آموزان نیز به عنوان فناور برتر تقدیر و قدردانی شود.

پرداخت 630 میلیارد ریال تسهیلات 
اشتغال در مناطق محروم روستایی

مدیر شعب پست بانک استان کردســتان، با اشاره بر لزوم توسعه اشتغال در 
روستاهای اســتان، از پرداخت 6۳۰ میلیارد ریال تسهیلات برای اشتغالزایی در 

مناطق محروم روستایی این استان خبر داد.
حسین واحدی، مدیر پست بانک استان کردستان، گفت: نظر به وسعت حضور فعال شبکه پولی و مالی 
پست بانک این استان، پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در مناطق محروم روستایی در قالب طرح روستای 
بدون بیکار توسط ۱۰ شعبه ناظر و ۱۲۰ مرکز خدمات بانکی در دستور کار قرار گرفت که زمان اجرای آن 
از فروردین سالجاری آغاز شد و تاکنون مبلغ 6۳۰ میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی به متقاضیان 

از محل اعتبارات پست بانک استان کردستان پرداخت شده است.
وی افزود: در حال حاضر این تســهیلات در مرکز بانکی دوشان و سراب قامیش از توابع شهرستان 
سنندج، یمینان و خامسان ازتوابع شهرستان کامیاران، خسروآباد و پیرتاج از شهرستان بیجار، مالوجه 
ازشهرستان قروه، زرینه ازشهرستان دیواندره، ســه راه حزب الله از توابع شهرستان مریوان، آیچی از 
شهرستان سقز و کانی سور در شهرستان بانه ظرف مدت کمتر از ۴8 ساعت بعد از تشکیل پرونده به 
متقاضیان پرداخت شد و امیدوارم این روند با همراهی و همکاری لازم در تجهیز منابع و بهره مندی 
از ظرفیت های مهم وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در بقیه روســتاهای دیگر استان کردستان 

ادامه یابد.
واحدی اظهار کرد: هدف از پرداخت تسهیلات بانکی در مناطق محروم روستایی این استان، نقش 
آفرینی و تصمیم ســازی موثر در توسعه فضای کسب وکار روستایی و توسعه عمران در روستاهای 
اســتان اســت که با تکیه بر روحیه جهادی کارکنان و کارگزاران مراکز بانکی روستایی پست بانک 
 کردستان با محوریت ایجاد اشتغالی با ظرفیت های بومی اقدام و برای بیش از ۱۵۰۰ نفر ایجاد شغل 

شده است.


